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B ij de prominenten onder meer 
prof. Rik Torfs, prof. Christine 
Van Broeckhoven, mr. Jef Ver-

massen, prof. Patrik Vankrunkelsven, 
prof. Manu Keirse en dr. Reinier Hueting 
(zie kaderstuk). Naast prof. Distelmans 
uiteraard, en rolstoelatlete Marieke  
Vervoort.

“Ik was 25 jaar huisarts en een van de 
eerste leerlingen van uw opleidingscur-
sussen, Wim (Distelmans). Misschien niet 
altijd de beste, maar toch. Ik wou altijd de 
wil van mijn patiënten respecteren. Heel 
wat zorgverleners – vandaag nog – heb-
ben veel empathie voor de patiënt, tot het 
er eigenlijk op aankomt: bij het levensein-
de, als de patiënt het niet meer ziet zitten.

Sommige mensen willen dan nog iets 
proberen, anderen zetten een stap ver-
der naar therapeutische hardnekkigheid. 
Maar dat is niet ten dienste van de pa-
tiënt. Familie en vrienden hebben het 
dan niet gemakkelijk. Zij worden er zeer 
emotioneel bij. Op dat moment moeten 
de arts, de verpleegkundige en de ver-
trouwensmensen er zijn. Goede vrien-
den kent men in slechte tijden.

Het recht op zelfbeschikking voor de pa-
tiënt was heel belangrijk voor mij, maar 
ik trek die lijn ook door als minister van 
Volksgezondheid. Niet voor niets staat 
in mijn beleidsverklaring dat onze ge-
zondheidszorg gereorganiseerd moet 

worden, meer ten dienste van de pati-
ent. Er zijn veel regels en dat is goed, 
maar niet als die de juiste zorg voor de 
patiënt in de weg staan.

Ik was ook parlementslid toen de legen-
darische euthanasiewet gestemd werd 
die even voor een institutionele crisis 

zorgde. Voor ons was het een overwin-
ning, Patrik (Vankrunkelsven), we waren 
erbij, maar daarmee was de strijd nog 
niet gestreden. Wie weet dat beter dan 
Wim Distelmans? Er moest nog heel 

veel ingevuld worden, onder meer de 
implementatie van de regelgeving. En 
het consult bij de tweede en derde arts 
moest nog terugbetaald worden. 

Pas nu heb ik het KB om het tweede 
consult terugbetaalbaar te maken gere-
geld. Ik ben blij dat die tweede consul-

ten officieel erkend zijn. Tot nu toe deden 
artsen die pro deo net zoals de vele kilo-
meters die ze reden om hun collega’s te 
steunen. Na de juridische betwistingen 
die het geld van meer dan één pensen-
kermis gekost hebben is het geregeld.  
Mr. Vermassen zal dat niet tegenspreken…

Nu pas heeft het verzekeringscomité ook 
een huishoudelijk document van het me-
dische comité goedgekeurd en kunnen 
de LEIFartsen starten. Voor Vlaanderen 
zal het LEIF zijn, voor Wallonië end of 
life (de Walen hebben een Engelse titel 
gekozen voor hun organisatie, dat alleen 
al is bewonderenswaardig). Ze zullen dit 
voorjaar een oproep lanceren voor art-
sen die zich kandidaat kunnen stellen. 
Dan steken we communicatief een tand-
je bij. We zullen zien in hoeverre steun 
(administratie) nodig is. Ik moet dan 
nog een lade vinden bij de FOD met een  
kleine bijdrage erin.

We zijn hier allemaal uit respect voor het 
leven en de patiënten maar ook uit res-
pect voor patiënten die zelf willen beslis-
sen wanneer het gedaan is. En om hen 
recht geven op een waardig levenseinde. 
Ik wens u een vruchtbare avond en als 
u ergens een steek voelt, denk dan aan 
iemand als Marieke (Vervoort) die zegt: 
ik heb mijn regeling getroffen, maar on-
dertussen ga ik toch nog eens gauw de 
800m 7sec sneller gaan rijden om mijn 
grenzen nog een beetje te verleggen. 
Zij verlegt elke dag haar grenzen en wij 
‘neuten’ soms voor kleinigheden.” ❚

Maggie De Block, 01/06/2015JS
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Tafelrede Maggie De Block ‘koken voor LEIF’
Een fundraising diner met 5 gerenommeerde sterrenchefs 
en enkele prominenten bracht 32.000 euro in het laatje 
voor LEIF. De tafelrede van Maggie De Block willen we u 
niet onthouden.
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 Prof. Rik Torfs, rector KU Leuven, begeleider LEIF
“Ik heb er veel plezier in om katholiek te zijn. Het gevormd geweten moet uiteindelijk 
de ultieme toetssteen zijn bij beslissingen. Wat ik aan Wim apprecieer is dat hij 
iedereen in zijn waarheid laat. Iedereen moet vrij kunnen kiezen voor euthanasie of 
niet. Ik persoonlijk zal daar niet voor kiezen, tot spijt van sommigen misschien.(…)  
Je moet een duidelijk wettelijk kader schetsen, maar daarbinnen zijn er geen codes of 
conduct of zo. (…) We moeten er niet van uitgaan dat we alles onder controle kunnen 
krijgen. Het is wel belangrijk dat je komt tot helderheid.”

 Wim Distelmans (oncoloog, grondlegger LEIF)
“Er bestaat geen tegenstelling tussen palliatieve zorg en euthanasie. De enen kiezen 
voor het eerste, de anderen voor het laatste. Zolang je respect hebt voor elkaar, dat is 
het belangrijkste.”
“Vandaag hebben we een kleine injectie van de Vlaamse Gemeenschap. Jo 
Vandeurzen betaalt de LEIF-lijn, maar daar blijft het bij. En ik ben het beu om te leven 
van pensenkermissen.”

 Mr. Jef Vermassen (advocaat, begeleider LEIF)
“Ik heb zelf een proces meegemaakt net voor de invoering van de euthanasiewet, 
van een dame die uit pure wanhoop had meegeholpen aan euthanasie. Prof. Wim 
Distelmans heeft me toen bijgestaan zodat die dame niet veroordeeld werd.”
“De problematiek van minderjarigen moet worden opgelost. Waar ligt de grens? 
Je kan dat niet op een leeftijd vastprikken. We moeten de minderjarige beschermen, 
maar ook de oudere.”

 Em. prof. dr. Manu Keirse (begeleider LEIF)
“Je bespaart je familie veel door tijdig na te denken over welke behandelingen je 
wel en niet meer wilt. (…) LEIF is niet alleen met euthanasie bezig, maar vooral  
met levenskwaliteit zolang die nog haalbaar is.”

 Patrik Vankrunkelsven (huisarts, LEIF-arts)
“Wim (Distelmans) begreep al kort na de totstandkoming van de wet, dat huisartsen 
en ook specialisten relatief weinig te maken krijgen met euthanasie. Juist de LEIF-
artsen gaan als tweede arts naar de patiënt en komen samen met de behandelende 
arts tot een conclusie voor euthanasie of niet. De LEIF-arts moet de behandelend 
arts soms over een drempel heen helpen.”
“Het feit dat mensen een oplossing zien voor hun euthanasievraag, kan soms 
levensverlengend werken.”

  Rolstoelatlete Marieke Vervoort  
over haar euthanasieplannen

“Ik had eigenlijk medicatie verzameld om een einde aan mijn leven te maken, maar 
ik ben eerst naar Wim Distelmans getrokken. En die heeft eigenlijk mijn leven gered. 
(…) Ik ben terug van dag tot dag gaan genieten van het allerkleinste moment. Sinds 
ik zelf kan bepalen wanneer het te ver gaat, geeft me dat een gerust gevoel. Nu heb 
ik weer zware opstoten van mijn ziekte en ik heb mijn moment al vastgelegd. (…) 
Mijn ouders hadden het er enorm moeilijk mee, maar ze begrijpen het eigenlijk wel.”

P.S.

Maggie De Block

Uitspraken over LEIF


